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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  03                dne 07.02.2018                               OŽP031801R 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

    

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh KŽP ohledně kácení zeleně 

rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy, jejichž stav byl na 

podnět občanů města posouzen na 1. zasedání KŽP dne 18.01.2018. 

Informace o plánovaných akcích města  

Členové komise byli seznámeni s konečným rozsahem kácení dřevin, které bude muset být 

provedeno v souvislosti s odvodněním hřbitova. Jedná se o dvě břízy v areálu hřbitova a dále 

o 6 stromů za plotem směrem na Přeštěnici (4 modříny, smrk a borovice). Zde pak budou 

vysazeny nové lípy, které doplní stromy vysazené v rámci ozelenění nové části hřbitova.  

Závěr č. 1: Komise ŽP bere na vědomí informaci o kácení dřevin v rámci odvodnění 

hřbitova. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/7/0/0 

 

Návrh na pokácení smrku za garážemi pod Májovinou (vlastníci přilehlých garáží) 

Tajemnice KŽP předložila podnět vlastníků šesti garáží v lokalitě pod Májovinou, kteří žádají 

o pokácení smrku rostoucího v blízkosti těchto garáží. V žádosti je uvedeno, že kořeny stromu 

zasahují pod garáže, kde poškozují základy a dále že smrk je nakloněn směrem na garáž a 

žadatelé se obávají, že by při větším větru mohlo dojít k pádu stromu na garáže. Jako další 

důvod k pokácení je uvedeno znečišťování střech a zanášení okapů opadávajícím jehličím.  

Žádostí o pokácení smrku se komise zabývala již v roce 2008. Komise tehdy s jeho 

odstraněním nesouhlasila s tím, že v lokalitě byla již velká část stromů odstraněna, čímž byla 

zeleň v této části lokality velmi oslabena a předmětný strom nejevil v době posuzování žádné 

známky onemocnění. 

Komise životního prostředí nyní opět provedla na místě šetření a zkonstatovala, že se jedná o 

částečně vyvětvený strom rostoucí cca 5 m od garáží, přičemž jde o velmi hodnotného 

jedince, který je ve výborné kondici bez zjevných známek poškození a vyvrácení stromu 

komise považuje za velmi nepravděpodobné. Co se týče kořenů zasahujících pod garáže, jsou 

členové komise toho názoru, že smrk roste v dostatečné vzdálenosti od garáží, tudíž kořeny 

v těsné blízkosti garáže a pod garážemi nemohou být natolik silné, aby garáž výraznějším 

způsobem poškozovaly.  

Závěr: Komise životního prostředí nesouhlasí s pokácením smrku za garážemi pod 

Májovinou, pouze doporučuje odstranit jednu větev, která zasahuje přímo na střechu 

garáže.   

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):7/7/0/0 

 

Žádost o pokácení stromů u domu čp. 811 v ul. Čs. armády  

Tajemnice komise předložila členům komise žádost SVJ čp. 811 o pokácení smrku, třešně a 

břízy u domu čp. 811. Jako důvod žádosti se uvádí zejména obavy o pád stromů (smrku a 
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břízy) a dále stínění přilehlých bytů, a to v případě břízy a třešně. Členové komise provedli na 

místě šetření a konstatovali následující: V případě třešně a břízy se jedná o stromy v dobrém 

zdravotním stavu bez větších známek poškození, oba stromy rostou ve vzdálenosti cca 15 

metrů od domu, což je dostatečná vzdálenost od oken. Z tohoto důvodu komise nepovažuje 

stínění stromů za relevantní důvod k pokácení. Rovněž vyvrácení břízy považuje komise za 

velmi nepravděpodobné, protože břízy mají poměrně mohutný kořenový systém a vývraty 

téměř netrpí.  

V případě jehličnatého stromu v rohu domu se nejedná o smrk, ale o douglasku tisolistou, 

která má hluboký kořenový systém, vyvrácení stromu je tudíž velmi nepravděpodobné. 

Nicméně jde o dřevinu s velkým množstvím vylámaných větví, při každém větším větru 

dochází k opadu dalších větví, komise proto doporučuje její pokácení.  

Komise pak dále doporučila pokácení smrku pod domem čp. 788-790. Jedná se o strom 

rostoucí v sousedství dalších dvou stromů, kdy ho tyto zastiňují a strom hůře prospívá. 

Závěr č. 1: Komise životního prostředí nesouhlasí s pokácením břízy a třešně u domu čp. 

811. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/7/0/0    

Závěr č. 2: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením douglasky tisolisté u domu 

čp. 811. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 7/5/0/2 

Závěr č. 3: Komise životního prostředí doporučuje pokácení smrku ztepilého u domu čp.   

788-790. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

    

Podnět na pokácení borovice u domu 865 v ul. Sažinova (paní Ondrušková) 

Tajemnice komise předložila podnět paní Ondruškové na pokácení borovice rostoucí z boku 

do 865, který je téměř z poloviny suchý. Komise návrh posoudila a konstatovala, že se jedná o 

borovici velmi slabého růstu, o neperspektivního odumírajícího jedince a doporučuje její 

pokácení.  

Závěr: Komise životního prostředí doporučuje pokácení borovice rostoucí v blízkosti 

domu 865.  

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

 

Žádost o ořezání smrku rostoucího u domu 507 v Karlově ul. (SVJ domu 507) 

Tajemnice komise předložila podnět na ořez nebo pokácení smrku rostoucího u domu čp. 507 

v Karlově ulici. Jedná se o smrk pichlavý rostoucí cca 3 metry od domu, přičemž větve 

stromu zasahují na fasádu domu. Komise žádost projednala a konstatovala, že jednostranným 

ořezáním stromu směrem k domu by došlo k degradaci stromu a z důvodu možného 

poškozování fasády a střechy domu souhlasila s pokácením.  

Závěr: Komise souhlasí s pokácením smrku pichlavého rostoucího u domu 507.  

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/6/0/1 

 

Podnět na pokácení vrby v Něžovicích (p. Koutník) 

Tajemnice komise předložila návrh na pokácení vrby rostoucí za rybníkem na hranici 

pozemků ve vlastnictví města a pana Koutníka. Pan Koutník podává návrh k pokácení 

z důvodu obavy případného pádu na nemovitost, která se nachází v těsné blízkosti stromu. 

V rámci šetření bylo zjištěno, že se jedná o strom o obvodu 330 cm, u kterého byla 

v minulosti odstraněna jedna z kosterních větví, uvnitř kmene se nachází rozsáhlá hniloba, 

jedná se o strom do budoucna neperspektivní, kde skutečně nelze vyloučit případný pád 

stromu.  

Závěr: Komise souhlasí s pokácením vrby bílé rostoucí za rybníkem v Něžovicích. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
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Podnět na pokácení lípy ve Dmýšticích (p. Němeček) 

Tajemnice komise předložila návrh pana Němečka na pokácení lípy u domu čp. 6 ve 

Dmýšticích. Jedná se o strom ve zhoršeném zdravotním stavu způsobeném tracheomykózou, 

strom je z dlouhodobého hlediska neperspektivní, v koruně se vyskytují odumírající větve, 

proto komise souhlasí s jejím pokácením.  

Závěr: Komise souhlasí s pokácením lípy rostoucí u domu čp. 6 ve Dmýšticích.  

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
 

Podnět na pokácení dvou lip u kostela 

Tajemnice komise předložila návrh na pokácení dvou špatně prospívajících lip u kostela. 

V jednom případě se jedná o lípu s rozsáhlou dutinou, napadenou houbovými chorobami, 

v druhém případě o lípu ve špatném zdravotním stavu vlivem stavebních prací během 

rekonstrukce Švermovy ulice. Jedná se o lokalitu s velkým pohybem obyvatel, nelze vyloučit 

pád stromu, komise doporučuje pokácení. 

Závěr: Komise souhlasí s pokácením dvou líp u kostela. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

________________________________________________________________________ 

  

Zpracovatel:             Ing. Hana Hadrbolcová 

                                Jan Kozák, předseda KŽP   

 


